
„Pametni i inovativni gradovi“ glavna tema ovogodišnje konferencije Tesla u Zagrebu  

 

U ponedjeljak 11. srpnja u Hrvatskoj gospodarskoj komori u Zagrebu održana je konferencija 

Tesla u Zagrebu na temu „Pametni i inovativno gradovi“. Na konferenciji su izlagali voditeljica 

projekata u sektoru za zaštitu okoliša Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost dr. sc. 

Nirvana Franković Mihelj, izv. prof. dr. sc. Maja Somogyi Škoc s Tekstilno-tehnološkog 

fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, vlasnica obrta GREEiKA poslovno savjetovanje Snježana 

Turalija, predstavnica tvrtke Kristalna ideja Ana-Marija Sanader te suvlasnik i direktor tvrtke 

Jeltom Tomislav Pokrajčić.  

 

Okupljene izlagače i sudionike u uvodnom dijelu konferencije pozdravili su izaslanica 

gradonačelnika grada Zagreba, pomoćnica pročelnika Gradskog ureda za gospodarstvo, 

ekološku održivost i strategijsko planiranje Sandra Tucak Zorić, predsjednik Hrvatske 

gospodarske komore – Komore Zagreb Vitomir Klasić te prorektor za inovacije, transfer 

tehnologije i komunikacije Sveučilišta u Zagrebu i predsjednik Hrvatske zajednice inovatora 

prof. dr. sc. Miljenko Šimpraga.  

 

U sklopu konferencije je održana i panel rasprava na temu „Održivim gospodarenjem do čistog 

okoliša Grada Zagreba“ u kojoj su sudjelovali izaslanica gradonačelnika grada Zagreba, 

pomoćnica pročelnika Gradskog ureda za gospodarstvo, ekološku održivost i strategijsko 

planiranje Sandra Tucak Zorić, vlasnik i direktor Tehnixa Đuro Horvat, pomoćnik direktora 

tvrtke Ponikve eko otok Krk Ivan Jurešič, savjetnica u Hrvatskoj gospodarskoj komori Jagoda 

Divić i izv. prof. dr. sc. Maju Somogyi Škoc s TTF-a, a panel raspravu je moderirala vlasnica 

GREENiKA poslovnog savjetovanja, konzultantica za zelenu gradnju, DGNB certifikat te 

kružno gospodarstvo Snježana Turalija. 

Sandra Tucak Zorić je istaknula da bez obzira na velike izazove u prometu, gospodarenju 

otpadom ili obnovi dijelova Grada Zagreba, uprava i svi zaposlenici nastoje stvoriti pozitivnu 

poslovnu klimu, posebice za inovatore, što kroz platformu ZIC što kroz brojne EU projekte koji 

se u ovom trenutku provode u Gradu Zagrebu. Naglasila je važnost digitalizacije prilikom čega 

je i podsjetila da je Zagreb jedan od prvih gradova u Europi koji je uveo e-parking uslugu. 

Đuro Horvat, jedan od najuspješnijih hrvatskih poduzetnika u području kružnog gospodarstva 

i proizvodnje tehnologije koji su okosnica gospodarenja otpadom u Hrvatskoj i svijetu, rekao je 

da mu je za daljnji s razvoj zelenih proizvoda i tehnologija neophodan stručni kadar zbog čega 

je osnovao centar kompetencija u krugu svoje tvrtke. 



Jagoda Divić istaknula je važnost sinergije i suradnje gospodarstva i znanstvenog te 

obrazovnog sektora te je govorila o potrebi da se i sami inovatori i poduzetnici značajnije 

samostalno promoviraju te potiču medije da prenose informacije o dobrim primjerima iz prakse. 

Ivan Jurešić je pohvalio zakonsku regulativu u području gospodarenja otpadom te je pozvao 

na veću suradnju i razumijevanje između privatnog i javnog sektora. Otok Krk na kojem djeluje 

i koji je prepoznata zelena destinacija Hrvatske predstavio je kao lokalitet u kojem se ideje uz 

vrijedan trud poduzetnika pretaču u stvarnost, na dobrobit stanovnika i turističkih posjetitelja. 

Maja Somogy Škoc naglasila je važnost suradnje Tekstilno-tehnološkog fakulteta i 

gospodarskog sektora kojem su uvijek na usluzi, sukladno zahtjevima s tržišta. Pojasnila je 

sudionicima da je tekstil svugdje oko nas te da je izuzetno važan čimbenik u mediciji, 

graditeljstvu, poljoprivrednoj industriji te da noviteti koji štite okoliš od dodatnog zagađenja 

nalaze svoj put na tržištu zelene tranzicije. 

Na panel raspravi je zaključeno da Hrvatska ima vrhunske inovatore kojima se treba ponositi 

te ih promovirati lokalno i globalno. Također, Hrvatska ima izvrsne tehnologije kojima može 

ostvariti zelenu i digitalnu tranziciju te su na raspolaganju značajna sredstva iz Europske unije 

upravo za takav smjer. Istaknuto je da sinergija inovatora i poduzetnika s politikom može 

donijeti znatan napredak u razvoju i poticanju gospodarstva. 

Đuro Horvat iz tvrtke Tehnix predložio je i jesensko izdanje konferencije u njegovoj tvrtki u 

Međimurju s čime su se složili svi panelisti.  

 

 

 

 


